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REVISTA PRESEI 
 
 

 Hușanu (SANITAS București): În momentul de față nu putem hotărî altceva decât stoparea acțiunilor de protest 
Federația SANITAS a hotărât joi stoparea acțiunilor de protest, în urma discuțiilor purtate în cadrul Consiliului 
Național al Federației, la care au participat premierul Mihai Tudose, ministrul Sănătății, Florin Bodog, și 
președintele PSD, Liviu Dragnea. 
Președintele SANITAS București, Viorel Hușanu, a declarat pentru AGERPRES că au fost rezolvate patru din 
revendicările sindicaliștilor, respectiv s-au găsit soluții menținerea sporurilor până la 1 martie 2018, menținerea 
tichetelor de masă, precum și păstrarea orelor de lucru, la 35 de ore pe săptămână, cu o singură gardă obligatorie 
pe lună. 
"Menținerea sporurilor actuale, până la 1 martie 2018, astfel încât niciun salariat, inclusiv partea medicală, nu va 
pierde nimic, inclusiv TESA. Tot până la 1 martie vom negocia cu Ministerul Sănătății un nou regulament de 
sporuri, dar pe un alt principiu, nu va mai fi un regulament care să aducă un plus procentual și va fi probabil un 
regulament care să aducă o sumă fixă fiecărui salariat care lucrează într-un anumit domeniu care prezintă ceva 
periculozitate. Dacă până acum și medicul și infirmiera aveau un spor de 10%, care acel 10% însemna un 3 lei 
pentru infirmier și 10 lei pentru medic, deci era o diferență foarte mare, acum va fi aceeași sumă, pentru că 
riscurile sunt aceleași. Până la 1 martie se va creiona un nou regulament de sporuri, care să producă o sumă fixă 
pentru toată lumea. Tichetele de masă se vor menține în continuare, chiar dacă nu sub forma fizică de tichet, o 
variantă compensatorie, că va fi voucher, că va fi o sumă fixă în bani, dar ele ca principiu se vor menține pentru 
cei care au avut până acum, iar pentru medici se va reveni la forma actuală, cu 35 de ore de muncă săptămânal, 
care înseamnă obligativitatea unei singure gărzi pe lună și nu la varianta prevăzută în lege, cu 48 de ore pe 
săptămână, deci pentru medici este un câștig", a precizat Hușanu. 
Întrebat dacă intenționează să păstreze decizia de a continua acțiunile de protest, acesta a răspuns că nu. 
"Aseară (miercuri, n.r.) Biroul Executiv propusese pentru astăzi (joi, n.r.) grevă generală de acum încolo, deci 
continuarea protestelor cu această grevă generală. Nu mai este cazul. Ceea ce ne-a promis Guvernul și 
președintele partidului aflat la guvernare este mulțumitor, iar toată lumea câștigă, nu pierde, nu stagnează 
nimeni, toată lumea are de câștigat, deci dacă toată lumea câștigă chiar nu mai văd utilitatea unor mișcări de 
protest. Suntem pregătiți în continuare, până când vom vedea negru pe alb că așa se întâmplă, dar în momentul 
de față nu putem hotărî altceva decât stoparea acțiunilor de protest", a subliniat Viorel Hușanu. 
Federația SANITAS a declanșat programul de proteste în a doua jumătate a lunii septembrie, iar pe 19 octombrie a 
avut loc un miting de protest în piața George Enescu, urmat de marș spre Piața Victoriei. 
Principalele solicitări ale sindicaliștilor din sănătate vizează eliminarea plafonului de 30% pentru sporurile 
specifice sistemului sanitar și de asistență socială, aplicarea integrală a creșterilor salariale pentru toți angajații 
din sănătate și asistență socială începând cu 1 martie 2018, renunțarea la creșterea normei de bază (gărzi 
suplimentare obligatorii) pentru medici, renunțarea la transferul contribuțiilor sociale de la angajator la angajat, 
deoarece acesta va anula creșterea salarială de 25% prevăzută de lege, acordarea tichetelor de masă pe tot 
parcursul anului 2018, negocierea și semnarea Contractului Colectiv de Muncă la nivel de sector de activitate. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Premierul Mihai Tudose s-a întâlnit cu reprezentanții Coaliției pentru Dezvoltarea României 
Premierul Mihai Tudose s-a întâlnit cu reprezentanții Coaliției pentru Dezvoltarea României. Punctul central al 
discuției îl reprezintă cu siguranță trecerea contribuțiilor sociale din sarcina angajatorului în cea a angajatului. 
Vor f i luate în discuție și alte subiecte care au legătură cu măsurile fiscale anunțate joi, în ședința de guvern. 
Ministrul Finanțelor a declarat că impozitul pe venit va scădea de la 16% la 10 %, de la începutul anului viitor, 
pentru toate tipurile de venit. 
Angajații vor avea de anul viitor doar două contribuții: pensie și sănătate. Salariul minim va crește de la 1 ianuarie 
la 1900 de lei. Nu s-a găsit nicio modalitate legală de a obliga angajatorii să majoreze salariile brute, după 
aplicarea acestui transfer al contribuțiilor. 
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Premierul se întâlnește o dată sau de două ori pe lună cu reprezentanții Coaliției pentru Dezvoltarea României. 
Alte subiecte pe agendă sunt: Infrastructura și situația forței de muncă. În general reprezentanții Coaliției pentru 
Dezvoltarea României au criticat măsurile fiscale luate de Guvern. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Vasilescu: Nu renunțăm la Pilonul II de pensii; până la urmă este al statului, chiar dacă are management privat 
Nu există riscul de a se renunța la Pilonul II de pensii, care, chiar dacă are management privat, este al statului, a 
explicat vineri Lia Olguța Vasilescu, întrebată dacă într-un final se va renunța la Pilonul II de pensii. 
"Nu există așa ceva. Nu. Până la urmă Pilonul II e al statului, chiar dacă are management privat. Cum să renunțăm, 
e o legislație, sunt foarte mulți oameni care aparțin de acest pilon. Cum să renunțăm", a declarat Lia Olguța 
Vasilescu. 
Întrebată dacă va mai avea loc creșterea transferului contribuției individuale datorată la sistemul public de pensii, 
de la Pilonul I la Pilonul II, pentru a se ajunge la 6%, cât era prevăzut pentru anul 2016, acesta a afirmat că acel 
procent a fost stabilit într-o perioadă în care Pilonul II avea nevoie de resurse, dar că acum nu crede că mai este 
cazul ca procentul să fie urcat în fiecare an. 
De asemenea, acesta a spus că s-a discutat cu administratorii fondurilor de pensii de pe Pilonul II. 
Lia Olguța Vasilescu declarat că, în ceea ce privește Pilonul II de Pensii, nu este vorba de o reducere a 
contribuțiilor, iar diminuarea procentului de la 5,1% la 3,75% a fost realizată din cauza întoarcerii sarcinii fiscale, 
în condițiile în care salariile pe brut cresc cu 20%, dar în sumă nominală, cât a fost virat anul acesta către Pilonul II 
de pensii, respectiv 7 miliarde de lei, va fi virat și anul viitor. 
În prezent, contribuția virată către fondurile de pensii private este 5,1% din salariul brut, nivel nemodificat în 
ultimii doi ani. 
Președintele Asociației pentru Pensiile Administrate Privat din România (APAPR), Iulius Postolache, arăta, recent, 
că orice modificare a arhitecturii sistemului de pensii pe Pilonul II va fi în detrimentul milioanelor de participanți 
care vor beneficia de pensie din acest sistem. 
Pilonul II de pensii a făcut obiectul unor declarații politice în ultima perioadă, care au avansat atât ideea 
desființării cât și posibilitatea ca acesta să devină opțional. 
Fondurile participante la Pilonul II aveau în septembrie active nete de 38,16 miliarde de lei, 7 milioane de 
participanți și 7 miliarde de lei câștig net pentru participanți. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministerul Justiției spune că nu a "transmis" sau "deturnat" la Parlament proiectul de modificare a legilor Justiției 
Ministerul Justiției susține că invitarea lui Tudorel Toader la Comisia specială comună a Camerei Deputaților și 
Senatului pentru a prezenta proiectul de modificare a legilor Justiției nu are caracterul unei "transmiteri" a acestui 
proiect, iar preluarea unei soluții legislative de către Parlament nu poate fi interpretată nici ca o "deturnare" sau o 
"abandonare". 
De asemenea, Ministerul Justiției declară că refuzul ministrului Tudorel Toader de a se prezenta la Comisia 
specială ar fi avut semnificația unui "act grav de încălcare a Constituției", iar autoritatea judecătorească nu are 
competența de a stabili situațiile în care un proiect de lege poate fi inițiat de către Guvern sau poate fi preluat de 
Parlament ca inițiativă legislativă. 
Ministerul Justiției a răspuns, vineri, printr-un comunicat de presă, criticilor formulate de CSM, Parchetul General 
și Înalta Curți de Casație și Justiție, cu privire la trimiterea proiectului la Parlament. 
MJ arată că, indiferent de domeniul de reglementare și activitatea Guvernului în legătură cu respectivul domeniu, 
o hotărâre a Parlamentului de constituire a unei comisii speciale pentru realizarea unei unificări a reglementărilor 
specifice acelui domeniu respectă cadrul constituțional și legal de referință, fiind menită asigurării dezideratului 
securității juridice. 
"Cu atât mai mult este susținută această inițiativă atunci când domeniul în discuție este cel al justiției, care face 
obiectul monitorizării speciale a Comisiei Europene, prin intermediul Mecanismului de Cooperare și Verificare", 
susține MJ. 
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Conform sursei citate, hotărârea Parlamentului nr. 69/2017 privind constituirea Comisiei speciale comune a 
Camerei Deputaților și Senatului pentru sistematizarea, unificarea și asigurarea stabilității legislative în domeniul 
justiției dă expresie realizării obiectivelor stabilite prin Mecanismul de Cooperare și Verificare, în sensul unei 
coordonări a reglementărilor în domeniul menționat, care incumbă deopotrivă, în cadrul limitelor și 
competențelor lor constituționale, Parlamentului și Guvernului. 
"Astfel fiind, atât invitarea ministrului Justiției pentru a prezenta, în cadrul Comisiei speciale comune a Camerei 
Deputaților și Senatului, proiectul Legii de modificare și completare a Legii nr. 303/2004 privind statutul 
judecătorilor și procurorilor, a Legii nr. 304/2004 privind organizarea judiciară și a Legii nr.317/2004 privind 
Consiliul Superior al Magistraturii, precum și răspunsul favorabil al acestuia la invitația transmisă, este un act de 
cooperare constituțională loială, respectând cadrul constituțional de referință. Răspunsul la această invitație nu 
are semnificația unei 'transmiteri' a proiectului de lege de către Parlament și nici a vreunei încălcări a procedurilor 
constituționale sau legale. Dimpotrivă, un refuz al ministrului Justiției de a se prezenta în fața unei Comisii 
parlamentare și a oferi informații cu privire la acte ce intră în sfera de competență a acestei Comisii, ar fi avut 
semnificația unui act grav de încălcare a Constituției. Curtea Constituțională a constatat recent că există un 
conflict juridic de natură constituțională între Parlamentul României generat de un asemenea refuz de prezentare 
în fața Comisiei speciale de anchetă a Senatului și Camerei Deputaților", arată Ministerul Justiției. 
În acest context, consideră MJ, inițiativele parlamentare care ar putea privi același domeniu de reglementare sau 
aceleași soluții legislative promovate la nivelul Guvernului sau preluarea acestora, cum este situația în cauză, țin 
de voința Parlamentului, care nu poate fi cenzurată nici de autoritatea executivă și nici de cea judecătorească. 
"Afirmațiile avansate în spațiul public de reprezentanți ai autorității judecătorești, în sensul unei 'deturnări' a 
procesului de legiferare prin simplul fapt al preluării, din inițiativă parlamentară, iar nu guvernamentală, a unui 
proiect de lege definitivat în cadrul Ministerului Justiției, nesocotesc cadrul constituțional și legal de referință. O 
astfel de preluare a unor soluții legislative definitivate la nivelul Ministerului Justiției nu poate fi interpretată nici 
ca o 'deturnare', nici ca o 'abandonare' a soluțiilor legislative conturate în privința modificării legilor justiției și nici 
ca o 'lipsire de eficiență' sau ca lăsare în 'derizoriu' a proiectului. Complexitatea procesului legislativ în cadrul 
Parlamentului, cu implicarea a numeroși actori instituționali, în condiții de transparență, sunt tot atâtea garanții 
ale realizării funcției legislative în concordanță cu principiile unui stat democratic, iar simplul refuz al oricărei 
autorități publice de acceptare a procedurilor constituționale nu poate fi reținut ca fiind de natură să împiedice 
realizarea acestor proceduri ci, dimpotrivă, are semnificația plasării autorității în cauză deasupra legii", precizează 
MJ. 
Potrivit MJ, Consiliul Superior al Magistraturii a emis un aviz negativ asupra proiectului, iar considerentele avute 
în vedere de CSM la luarea acestei decizii au fost analizate de Ministerul Justiției. 
"Potrivit art.1 alin.(4) din Constituție, 'Statul se organizează potrivit principiului separației și echilibrului puterilor 
— legislativă, executivă și judecătorească — în cadrul democrației constituționale'. În realizarea acestui principiu, 
toate autoritățile publice trebuie să dea dovadă de loialitate constituțională, respectându-și competența 
constituțională, și să coopereze în respectarea și realizarea principiilor și normelor constituționale. Autoritatea 
judecătorească nu are competența de a stabili situațiile în care un proiect de lege poate fi inițiat de către Guvern 
sau poate fi preluat de Parlament ca inițiativă legislativă. Dacă autoritatea judecătorească ar avea îndrituirea 
constituțională să împiedice Parlamentul să legifereze, ar fi pusă în pericol însăși existența statului de drept, 
aceasta constituind o limitare nepermisă a rolului Parlamentului, de a cărui esență este reprezentativitatea 
acestuia, spre deosebire de autoritățile executivă și judecătorească, autorități ce au alt rol și funcții în statul de 
drept", se mai spune în comunicatul MJ. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mișa anunță impozit pe sumele transferate în străinătate de multinaționale 
Guvernul va impozita sumele pe care companiile multinaționale le transferă în străinătate "în încercarea de a-și 
reduce baza de impozitare", a anunțat, joi, ministrul Finanțelor, Ionuț Mișa. 
"Se introduce directiva europeană pentru combaterea externalizării profiturilor companiilor multinaționale — 
Directiva UE 1164/2016. Multinaționalele care evitau până acum plata taxelor în România nu vor mai putea face 
acest lucru. Se va acorda astfel deducerea limitată a dobânzilor, se va introduce un impozit pentru sumele 
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transferate în afara țării de multinaționale în încercarea de a-și reduce baza de impozitare. Vor fi împiedicate 
transferurile unor grupuri de firme către filialele lor din paradisurile fiscale și nu vor mai fi oferite beneficii fiscale 
obținute prin aranjamente abuzive între firme", a susținut Mișa. 
El a adăugat că se vizează și confiscarea mijloacelor de transport ca măsură în combaterea evaziunii fiscale. 
"E vorba de toate mijloacele de transport — mașină, camion, vapor, avion, tren — utilizate de cei care fac 
evaziune cu bunuri accizabile în plus față de confiscarea mărfurilor implicate în evaziune", a punctat demnitarul. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Producătorii anunță scumpirea pâinii 
Pâinea se va scumpi în viitorul apropiat, anunță Aurel Popescu, președintele ROMPAN. Motivele pentru care vom 
plăti mai mult pentru o franzelă sunt acelea că s-a scumpit energia şi au crescut cheltuielile cu salariile plătite 
muncitorilor, spun oficialii patronatului din morărit şi panificaţie ROMPAN. Majorările, însă, nu se opresc aici, 
pentru că sunt programate noi creşteri salariale. În ultimul an, produsele de panificaţie s-au scumpit cu 
aproximativ 1%, arată datele statistice oficiale. 
„Pâinea nu s-a scumpit din septembrie 2013, acum a început să se scumpească, forţa de muncă a crescut, gazul, 
energia... Asta este, nu avem ce face”, a declarat pentru Digi24 Aurel Popescu, președintele ROMPAN, aflat în 
vizită la Indagra. 
„Cea mai mare problemă în momentul de faţă este problema cu forţă de muncă, nu mai găsim oameni să 
muncească, iar acum, dacă salariul minim creşte la 1.900...e greu. O să scumpim categoric”, a spus reprezentantul 
producătorilor de pâine. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Arafat: Procedura de angajare a medicilor de la UPU și serviciile de ambulanță trebuie simplificată 
Procedura de angajare a medicilor în unitățile de primire a urgențelor (UPU) ar trebui simplificată, după modelele 
adoptate de alte țări, în condițiile în care deficitul de personal în sistem este mare și există riscul ca medicii care 
termină rezidențiatul să plece să lucreze peste hotare, a declarat, vineri, la Deva, șeful Departamentului pentru 
Situații de Urgență din Ministerul Afacerilor Interne, dr. Raed Arafat. 
"Va trebui, la un moment dat, să simplificăm modul de angajare, pentru că la noi, din momentul în care deschizi 
un post la concurs și obții toate hârtiile (...) și până angajezi medicul, durează luni de zile, pe când un medic care 
termină (facultatea, n.r.) și dă telefon în altă țară, vă garantez că poate să obțină locul de muncă acolo pe baza 
unui interviu și pe baza documentelor pe care le dă", a spus dr. Raed Arafat. 
Potrivit acestuia, simplificarea procedurii ar permite ca posturile vacante să fie completate mult mai repede de 
către medicii rezidenți și ar preîntâmpina situațiile în care aceștia decid să plece în străinătate pentru că în 
România obțin posturile "foarte dificil". 
"Este un lucru care trebuie discutat cu colegii de la Ministerul Sănătății să vedem cum putem să-l ușurăm pentru 
unitățile de primiri urgențe și serviciile de ambulanță", a punctat dr. Raed Arafat. 
La rândul său, președintele Consiliului Județean (CJ) Hunedoara, Mircea Bobora, a declarat că UPU Deva este 
inclusă într-un program de modernizare cu ajutorul unui program de finanțare din fonduri europene. Suma 
alocată pentru UPU Deva se ridică la 1,5 milioane de euro, iar proiectul prevede reproiectarea și extinderea 
spațiului existent. De asemenea, heliportul existent în Deva va fi autorizat și pentru a putea primi elicoptere pe 
timp de noapte. 
Secretarul de stat Raed Arafat s-a aflat, vineri, la Deva, unde, în prima parte a zilei a vizitat UPU Deva și ISU 
Hunedoara, iar în cursul după-amiezii a fost prezent la o acțiune de voluntariat organizată de paramedicii de la 
Asociația Salvital, care gestionează activitatea SMURD în județul Hunedoara. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Maramureș: Ministrul Marius Nica a semnat contractul de finanțare cu 50 milioane euro pentru reabilitarea Drumului 
Nordului 
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Ministrul Fondurilor Europene, Marius Nica, a semnat, vineri, contractul de finanțare în valoare de aproximativ 50 
de milioane de euro pentru reabilitarea Drumului Nordului, în prezența președintelui Consiliului Județean (CJ) 
Maramureș, Gabriel Zetea, a consilierilor județeni și a parlamentari maramureșeni. 
"Meritul pentru semnarea acestui contract este al colegilor dumneavoastră din Consiliul Județean și al colegilor 
din Ministerul Fondurilor Europene, care au făcut tot efortul pentru ca un astfel de contract important să fie 
semnat (...) E unul dintre cele mai mari contracte în privința drumurilor județene, practic se repară tronsoane de 
drum care trec prin mai multe localități din județul Maramureș, iar când acest proiect va fi finalizat, vom fi mai 
aproape de Europa. E un drum care va fi reparat pe distanță de peste 70 de kilometri (...) Venind de la aeroportul 
Satu Mare spre Baia Mare am văzut cât este de importantă este această investiție", a spus Marius Nica. 
Ministrul Fondurilor Europene l-a asigurat pe președintele Consiliului Județean Maramureș că va sprijini 
terminarea lucrărilor pentru aeroportului internațional Maramureș. 
"Așa cum în anul 2015 alături de colegii dumneavoastră din Consiliul Județean am demarat procedura de 
reparație a aeroportului internațional, tot așa promit că depunem toate eforturile pentru finanțarea în continuare 
de la bugetul de stat pentru terminarea lucrărilor și a recupera acești bani de la Comisia Europeană. Și trebuie să-i 
convingem că este un proiect care îndeplinește toate condițiile necesare pentru a fi asigurată finanțarea din 
fonduri europene", a evidențiat ministrul Marius Nica. 
În context, președintele Consiliului Județean Maramureș a menționat că reabilitarea celor peste 70 de kilometri 
de drum județean va fi în sprijinul locuitorilor din satele și comunele județului conectate la acest tronson de drum 
județean. 
"Consider că e una dintre cele mai importante investiții în refacerea infrastructurii rutiere din județ, investiție care 
va completa alte porțiuni de drum județean care au fost reabilitate în ultimii ani. Potrivit procedurilor, cred că 
anul viitor această investiție va demara, dar încercăm să evităm situațiile neplăcute și ne dorim ca în localitățile 
rurale traversate de acest drum să fie reparate podurile, podețele și cam tot ce ține de livrarea utilităților (apă, 
canal) pentru a nu fi nevoiți în a efectua alte reparații, ci să avem toată partea aceasta operațională", a spus 
Gabriel Zetea. 
Drumul Nordului a fost un proiect lansat în urmă cu zece ani, însă a fost de mai multe ori amânat la finanțare. 
Drumul județean traversează mai multe sate și comune, aflate în vecinătate județului Sălaj. 
De asemenea, primarul municipiului Baia Mare, Cătălin Cherecheș, a solicitat ministrului Fondurilor Europene, 
sprijinirea administrației locale în redeschiderea aeroportului internațional Maramureș, închis pentru reparații în 
urmă cu doi ani de zile. 
"Municipiul Baia Mare, dar și județul Maramureș pierd din punct de vedere economic dacă redeschiderea 
aeroportului Maramureș va fi amânată. E vital atât pentru economia locală, dar și pentru turism să avem un 
aeroport funcțional", a spus Cătălin Cherecheș. Răspunzând solicitării primarului municipiului Baia Mare, ministrul 
Marius Nica a reiterat implicarea ministerului în redeschiderea aeroportului. 
La ceremonia de semnare a contractului au participat și prefectul județului Maramureș, Vasile Moldovan, 
deputatul Călin Matei, dar și primarii localităților care urmează să beneficieze de investiție. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 
 

 Liviu Pop: Vrem să plătim o bună parte din sentințele judecătorești 
Ministrul Educației, Liviu Pop, a declarat vineri, la Craiova, că, prin următoarea rectificare bugetară, vor fi 
asigurate salariile dascălilor până la sfârșitul anului și, de asemenea, o parte din sumele necesare pentru plata 
sentințelor judecătorești. 
Potrivit lui Pop, în cazul în care nu vor fi alocați anul acesta toți cei 670 milioane lei necesari pentru plata acestora, 
diferența va fi cuprinsă în bugetul de anul viitor. 
"Lucrăm la proiectul de buget și la rectificarea bugetară și pot spune că intenția noastră este de a aloca educației 
cel mai mare buget, anul viitor, din ultimii zece ani, în conformitate cu programul de guvernare. Prin rectificarea 
bugetară pe care o pregătim, toate salariile sunt asigurate, nu avem o problemă de salarizare. Vrem să plătim o 
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bună parte din sentințele judecătorești cu care suntem datori față de cadrele didactice. Se va aloca o sumă. Nu 
pot spune, azi, că toți banii necesari, aproximativ 670 milioane lei îi vom aloca, dar o bună parte dintre ei, dar eu 
zic că mai mult de jumătate din această sumă se va aloca. Am speranțe că spre finalul lunii noiembrie vom avea 
sumele clare. Ceea ce nu alocăm anul acesta prin rectificare clară se va regăsi în bugetul de anul viitor. Deci nu 
vom rămâne datori față de cei care au sentințele câștigate și, în conformitate cu actele normative, trebuie să le 
asigurăm plata. Eu îmi doresc să dăm toate sentințele anul acesta, să nu mai avem datorii față de cadrele 
didactice", a spus Pop, într-o conferință de presă la Craiova. 
Ministrul Educației a afirmat că a fost introdusă în Parlament o inițiativă legislativă semnată de premierul 
României, președintele Camerei Deputaților, vicepremier și ministrul Educației, prin care se schimbă modalitatea 
de finanțare în învățământ, în sensul că banii pentru salarii vor fi alocați în mod direct școlilor și nu vor mai trece 
prin consiliile locale. 
"Prin consiliile locale se vor duce doar sumele pentru reparații, întrețineri și cheltuieli de funcționare. Banii vrem 
să îi ducem direct la unitatea școlară, pe salarii, prin inspectoratele școlare. Și în același timp dobânzile pe care le 
au sentințele câștigate de profesori, astăzi trebuie plătite sau de unitatea școlară sau de unitatea administrativ 
teritorială locală. Prin această propunere de lege, vrem ca toate dobânzile să fie plătite de la bugetul de stat exact 
cum au fost plătite sentințele judecătorești", a spus Liviu Pop. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Pop: Voi înainta proiectul de lege prin care să avem un singur manual școlar la fiecare disciplină 
Ministrul Educației Naționale, Liviu Pop, a declarat vineri, la Craiova, că ideea de a exista un singur manual școlar 
prinde contur și nu are nicio problemă să înainteze Guvernului proiectul de lege prin care să existe un singur 
manual școlar la fiecare disciplină din programul cadru. 
"Programul de guvernare PSD-ALDE se pliază pe așteptările colegilor noștri din învățământul preuniversitar, 
plecând de la resursa umană, continuând cu baza materială și formarea profesorilor și îmbunătățirea legislației 
coroborată cu debirocratizarea. Au fost dezbateri ample pe legea manualului școlar, vizavi de manualul unic sau 
manualul de bază și alte manuale și, așa cum era de așteptat, ideea de a avea un singur manual școlar deja prinde 
contur și nu am nicio problemă să îi înaintez Guvernului României proiectul de lege prin care să avem un singur 
manual școlar la fiecare disciplină din programul cadru. Tot ceea ce înseamnă trunchi comun pentru elevii din 
România să aibă la bază un singur manual", a spus Liviu Pop, într-o conferință de presă, după o întâlnire cu cadre 
didactice din mai multe județe din sudul țării. 
Ministrul Educației a subliniat că pentru aceia care doresc manuale alternative cadrul legal le permite ca pe banii 
lor să facă manuale alternative, dar statul are obligația, în conformitate cu Constituția, prin MEN, pentru fiecare 
elev să asigure un manual școlar la programa școlară în baza curriculei naționale. 
Pop a adăugat că profesorii care vor realiza manuale și auxiliare curriculare vor avea punctaj pentru gradație de 
merit. 
"M-am bucurat foarte mult să văd (și solicit pe toți profesorii din zona învățământului tehnologic, învățământului 
profesional și tehnic) că sunt colegi de-ai noștri care au materiale realizate pe suport pdf, nefăcând statul nimic 
pentru ei în ultimii cinci ani de zile. Adică în niciun liceu tehnologic nu există manuale pe module, copiii noștri care 
învață în liceul economic, spunea doamna director, nu au niciun manual, toate auxiliarele curriculare fiind făcute 
de către profesori. Toate aceste auxiliare curriculare, resurse educaționale deschise, vor fi făcute publice pe 
biblioteca școlară virtuală pe care o creăm în așa încât modelul de bună practică, de exemplu de la clasa a IX, 
profil economic din Craiova, să se poată extinde în toată țara. Am spus-o că toți cei care vor realiza manuale și 
auxiliare curriculare vor avea punctaj pentru gradație de merit. Îmi doresc ca următoarele criterii pentru gradații 
de merit să aibă în componență foarte multe elemente pe care profesorii, profesorii de excelență le au în 
portofoliile lor, dar nu au fost cunoscute niciodată", a argumentat Liviu Pop. 
Potrivit ministrului, fiecare profesor are un portofoliu, unii dintre ei chiar niște portofolii extraordinare, cu foarte 
multe documente, create în parcursul carierei educaționale, dar care care niciodată nu au fost scoase la iveală, 
acestea funcționând doar la nivelul unității școlare, poate la nivelul inspectoratului, dar nu la nivel național, iar din 
acest motiv vor fi două categorii de auxiliare — cele contra cost și cele din categoria resurselor educaționale 
gratuite. 
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"De aceea, prin modificarea pe care o vom face pe regulamentul de organizare și funcționare a învățământului 
preuniversitar, vom avea două categorii de auxiliare, dacă le putem numi așa: cele care sunt contra cost, pe care 
le evaluăm la nivel național prin Consiliul Național de Evaluare și Examinare, și cele care sunt în categoria 
resurselor educaționale deschise, gratuite, care pot fi folosite în orice unitate școlară, gratuit, și care se vor evalua 
la nivel IȘJ și a Casei Corpului Didactic. La CCD vom evalua auxiliarele curriculare, adică dacă un profesor are 
propriul lui manual, programa a venit cu module îmbunătățite, modele de teste, de probleme, demonstrații, le 
poate face ca resursă educațională deschisă, fără drept de autor, libere în tot sistemul de învățământ în România 
și peste tot unde avem copii români în diaspora. E un demers absolut obligatoriu", a evidențiat Liviu Pop. 
Ministrul Educației a mai afirmat că în acest moment nimeni nu poate garanta că manuale de azi ale elevilor sunt 
în conformitate cu programa școlară, pentru că nu au fost filtrate. "Azi nimeni nu poate garanta că ceea ce a ajuns 
pe băncile elevilor este în conformitate cu programa școlară, pentru că nu au fost filtrate de nimeni. Noi am pus 
două filtre în baza programelor școlare: unul, la nivel național pentru cei care vor să contribuie din exterior cu 
material pentru sistemul de educație și cei care vor să îl pună gratuit la dispoziția școlii. Acum două săptămâni am 
aprobat toate acele auxiliare folosite în bibliotecile școlare, inclusiv Gazeta matematică. Procesul pentru cei care 
nu și-au depus documentele se va relua în fiecare an, în august și februarie se pot face depuneri de proiecte 
pentru resursa educațională externă, deschisă sau evaluată național. E un demers greu, pentru că se desfășoară în 
timpul anului școlar", a mai afirmat Liviu Pop. 
Ministrul Educației Naționale a participat vineri, la Craiova, la o dezbatere regională având ca teme legea 
educației naționale, a manualului școlar, mobilitatea personalului didactic pentru 2018-2019, gradații de merit și 
politici educaționale, unde au fost prezenți reprezentanți din minister, inspectori școlari de la IȘJ-uri din  
județele Argeș, Călărași, Vâlcea, Mehedinți, Dolj, Olt, Dâmbovița, Teleorman și Giurgiu și la o întâlnire la care au 
participat aproape 250 de directori și directori adjuncți din școlile din Dolj. 
(Sursa: Agerpres) 

 Bihor: Ministrul Doina Pană a dat asigurări pentru reabilitarea Barajului Leșu cu fonduri europene 
Ministrul Apelor și Pădurilor, Doina Pană, a declarat vineri, la Oradea, că Barajul Leșu, cea mai mare acumulare de 
apă din subordinea ABA Crișuri, este un proiect eligibil pe POIM și va fi finalizat în doi ani. 
Administrația Bazinală Ape (ABA) Crișuri a pregătit documentația tehnică și a depus proiectul în valoare de 32 de 
milioane de lei la minister pentru finanțare din fonduri europene. 
"Cunosc povestea Barajului Leșu, că a fost golit de ani de zile, e o zonă cu un potențial turistic uriaș. Mai mult, apa 
din acumulare poate deservi și orașul Oradea, deci era ceva absolut necesar. Probabil că e în premieră astăzi când 
aflați aceste date: da, va fi eligibil prin POIM și în decurs de doi ani se va termina", a declarat Doina Pană. 
Potrivit directorului ABA Crișuri, Dorel Dume, Acumularea Leșu, cu o suprafață de 28 de hectare luciu de apă și 25 
de milioane de metri cubi de apă, a fost golită în anul 2015 întrucât erau infiltrații în corpului barajului, nu mai 
prezenta siguranță și necesita reparații capitale.  
Președintele CJ Bihor, Pasztor Sandor (fost secretar de stat în Ministerul Mediului), a precizat că reabilitarea 
barajului, ce se încearcă din anul 2015, dar și a drumului turistic "Munții Apuseni" — proiect în valoare de 29 de 
milioane de euro, din zona Beiuș, Stâna de Vale, Valea Drăganului spre Cluj sunt concepute împreună pentru 
punerea în valoare a acestei regiuni de tradiție în turism. 
"Acum vom avea toate șansele să promovăm împreună toată zona", a mai subliniat Pasztor. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Directorul general al Bursei de Valori București și-a dat demisia 
Directorul general al Bursei de Valori București (BVB), Ludwik Sobolewski, și-a dat demisia,  se arată într-un anunț 
publicat pe site-ul operatorului pieței de capital. 
"Bursa de Valori București informează ca, în data de 27 octombrie 2017, Ludwik Sobolewski a notificat societatea 
cu privire la demisia sa din calitatea de director general al societății", se arată în document. 
Conform unor informații din piață, momentan se așteaptă decizia Autorității de Supraveghere Financiară (ASF) de 
avizare a noului șef, după ce Consiliul de Administrație al Bursei a inițiat, recent, un proces intern de selecție a 
candidaților pentru funcția de director general. 
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Alin Barbu, director general adjunct al Bursei de Valori București, coordonează momentan activitatea instituției, 
după ce contractul de mandat al directorului general, Ludwik Sobolewski, a expirat la sfârșitul lunii august a 
acestui an iar acesta a luat decizia de a nu-și exercita mandatul până la o decizie a Consiliului Bursei, au declarat, 
reprezentanți ai BVB, potrivit Agerpres. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Sevil Shhaideh, numită membru provizoriu al Consiliului de Supraveghere al OMV Petrom 
Sevil Shhaideh a fost numită membru provizoriu al Consiliului de Supraveghere al OMV Petrom, membru al 
Comitetului de Audit și membru al Comitetului Prezidențial și de Nominalizare ale companiei, ca urmare a 
renunțării lui Mihai Busuioc la mandatul în aceste funcții, se menționează într-un raport al companiei remis Bursei 
de Valori București. 
Mandatul lui Sevil Shhaideh în aceste funcții este valabil începând de joi, 26 octombrie, până la următoarea 
Adunare Generală a Acționarilor. 
Mihai Busuioc a renunțat la mandat în urma numirii sale în funcția de președinte al Curții de Conturi pentru nouă 
ani. 
Sevil Shhaideh este licențiată a Facultății de Planificare Economică și Cibernetică din cadrul Academiei de Științe 
Economice din București și a obținut o diplomă de master în Managementul Proiectelor de Afaceri la 
Universitatea Ovidius din Constanța. De asemenea, este specializată în diverse domenii, precum manager de 
proiect, expert în administrație publică și auditor în managementul calității și audit financiar. 
Sevil Shhaideh are o experiență de 20 ani în calitate de funcționar la nivelul administrației publice locale. Începând 
cu anul 2012 a deținut mai multe funcții în cadrul Guvernului României, precum secretar de stat și ministru în 
cadrul Ministerului Dezvoltării Regionale și Administrației Publice și de viceprim-ministru și ministru al Dezvoltării 
Regionale, Administrației Publice și Fondurilor Europene, având ca principale responsabilități dezvoltarea 
regională, managementul proiectelor europene și al activităților din administrația publică. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Iohannis a subliniat, la întâlnirea cu vicepreședintele CE,Valdis Dombrovskis, susținerea României pentru consolidarea 
Uniunii Economice și Monetare 
Președintele României, Klaus Iohannis, l-a primit, vineri, la Palatul Cotroceni, pe vicepreședintele Comisiei 
Europene, comisarul european responsabil pentru moneda euro și dialog social, Valdis Dombrovskis, în cadrul 
întâlnirii fiind discutate subiecte legate în special de viitorul Uniunii Economice și Monetare, precum și de 
procesul de aderare a României la zona Euro, informează un comunicat al Administrației Prezidențiale, transmis 
AGERPRES. 
"Președintele Klaus Iohannis a exprimat susținerea României pentru continuarea consolidării Uniunii Economice și 
Monetare", arată sursa citată. 
De asemenea, șeful statului a arătat că, pentru țara noastră, viitorul zonei Euro prezintă o importanță deosebită, 
având în vedere obiectivul strategic al României de a adopta moneda euro cât mai repede posibil. Președintele 
Klaus Iohannis a subliniat faptul că pregătirea pentru aderarea la zona Euro este o importantă ancoră de 
stabilitate și predictibilitate în sfera politicilor publice, se arată în comunicat. 
De asemenea, președintele României s-a pronunțat pentru o abordare inclusivă în procesul de consolidare a 
Uniunii Economice și Monetare, cu respectarea, în cadrul acestui proces, și a intereselor statelor membre non-
euro. 
Klaus Iohannis a salutat intenția Comisiei Europene de a lansa un instrument de convergență menit să acorde 
asistență tehnică de preaderare statelor membre care doresc să adopte moneda euro. 
La rândul său, vicepreședintele Comisiei Europene a informat despre intenția Comisiei de a prezenta, în luna 
decembrie a acestui an, un pachet de propuneri cu privire la consolidarea Uniunii Economice și Monetare. Acesta 
va include și propunerea privind crearea unui instrument financiar de asistență pentru statele membre care 
doresc să adere la euro. 
Totodată, în cadrul discuțiilor, a fost evidențiată necesitatea asigurării de către autoritățile române a unui parcurs 
economic sustenabil, care să favorizeze pregătirea aderării la zona Euro. 
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(Sursa: Agerpres) 
 

 Dombrovskis (vicepreședinte CE): În ultimii câțiva ani, România a deviat de la obiectivele bugetare pe termen mediu 
România a deviat, în ultimii câțiva ani, de la obiectivele bugetare pe termen mediu și este acum singurul stat 
membru al Uniunii Europene aflat într-o procedură de deviere, a declarat vineri Valdis Dombrovskis, 
vicepreședinte al Comisiei Europene, responsabil pentru euro și dialog social, stabilitate financiară, servicii 
financiare și Uniunea piețelor de capital. 
"Constatăm că în ultimii câțiva ani România a deviat de la obiectivele bugetare pe termen mediu. În 2014 — 2015 
era vorba ca deficitul structural să fie de 1% din PIB, însă în ultimii doi ani România a deviat substanțial de la acest 
obiectiv și este acum singurul stat membru al Uniunii Europene aflat într-o procedură de deviere potrivit Pactului 
de stabilitate și creștere. Mă voi întâlni mai târziu și cu domnul ministru de Finanțe și voi discuta despre evoluțiile 
bugetare din România mai în detaliu. Pot deja să spun că am formulat recomandări clare confirmate de Consiliu 
privitoare la procedura de deviere suplimentară pentru a ne asigura că are loc o ajustare fiscală și că se atinge din 
nou obiectivul pe termen scurt", a spus Valdis Dombrovskis, la conferința "Creșterea favorabilă incluziunii sociale 
— provocări și oportunități". 
Acesta a afirmat că România înregistrează una dintre cele mai mari creșteri economice din UE, dar că există și o 
creștere rapidă a deficitului structural, iar aceste tendințe nu sunt reconciliabile, de aceea deficitul bugetar 
trebuie să scadă. 
"În ceea ce privește schimbările de impozitare, vreau să afirm că într-adevăr suntem de acord că există o nevoie 
de a se sigura o predictibilitate fiscală, dar subliniez că până la urmă sistemele de impozitare directă rămân în 
responsabilitatea statelor membre pentru că acestea sunt cele care iau deciziile", a menționat Valdis 
Dombrovskis. 
Deficitul guvernamental al României a urcat la 4,1% din PIB în trimestrul II al acestui an, de la 3,6% din PIB în 
primul trimestru, cel mai ridicat nivel al acestui indicator în rândul statelor Uniunii Europene, potrivit datelor 
Oficiului European de Statistică (Eurostat), publicate la începutul acestei săptămâni. 
În Marea Britanie și România, deficitul guvernamental a înregistrat cea mai mare creștere din rândul statelor 
membre, în trimestrul doi din 2017, comparativ cu precedentele trei luni. 
Potrivit execuției bugetului general consolidat pe primele nouă luni ale anului 2017, publicate recent de 
Ministerul Finanțelor, deficitul bugetar s-a dublat, ajungând la 6,8 miliarde de lei, respectiv 0,81% din PIB, față de 
deficitul de 3,7 miliarde de lei, respectiv 0,49% din PIB, consemnat în perioada ianuarie — septembrie a anului 
2016. 
Ministerul Finanțelor precizează că diferența dintre soldurile menționate în comunicatul Eurostat și datele 
publicate lunar pe site-ul MFP provine atât din metodologia de calcul, sistemul european de conturi (SEC) 
utilizând metoda pe angajamente, cât și din impactul generat conform metodologiei de calcul a deficitelor 
trimestriale ajustate sezonier. 
Pentru întregul an, ținta de deficit bugetar este de 2,96% din PIB. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Spania: Secesioniștii au înaintat în parlamentul regional o moțiune de declarare a independenței Cataloniei 
Reprezentanți ai partidelor care sprijină conducerea secesionistă catalană au înaintat vineri o moțiune 
parlamentară de proclamare a independenței Cataloniei, transmit DPA și Reuters. 
Moțiunea cere 'declararea Cataloniei ca stat independent sub formă de republică'. 
Ea a fost înaintată de deputați ai formațiunilor Junts pel Si (Uniți pentru Da) și CUP, partidul de extremă stânga 
aliat al lui liderului catalan Carles Puigdemont, care împreună au o majoritate în parlamentul regional. 
Potrivit DPA, textul urmează să fie supus la vot în cursul zilei de vineri. 
(Sursa: Agerpres) 
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